
Editorial Editorial

- K. Meyer
Tabakprävention 217
 Tobacco prevention

Schule School

- J. Kalke · P. Raschke · S. Buth
„Initiierte Abstinenz“. Ergebnisse der Evaluation einer suchtpreventiven Verzichtübung an Schulen 219
 "Initiated abstinence". Evaluation of a school-based renunciation programme for the prevention of addiction

Arbeitswelt World of work

- A. Hillert · D. Lehr · N. Sosnowsky · J. Bauer
Gesundheitstage zur Prävention psychosomatischer Erkrankungen im Lehrerberuf? Eine empirische Untersuchung zur gesundheitsbezogenen Veränderungsmotivation von Teilnehmern an acht bayerischen Lehrgesundheitstagen 227
 One-day health retreat for schoolteachers: sufficient prevention for psychosomatic disorders? An empirical study of participants of eight Bavarian retreat days

Forschungsmethoden und Evaluation Research methods and evaluation

- P. Kolip
Evaluation, Evidenzbasierung und Qualitätsentwicklung. Zentrale Herausforderungen für Prävention und Gesundheitsförderung 234
 Evaluation, evidence and quality development. Major challenges of prevention and health promotion
- I. Pigeot · W. Ahrens · R. Foraita · I. Jahn · H. Pohlabein
Ausgewählte methodische Probleme evidenzbasierter Prävention 240
 Selected methodological problems of evidence-based prevention

Gesundheitspolitik Health politics

- M. Richter · A. Mielck
Gesundheitliche Ungleichheit im Jugendalter. Herausforderungen für die Prävention und Gesundheitsförderung 248
 Social inequalities in adolescent health. Challenges for prevention and health promotion

Gesundheitsinformation Health information

- U. Mons · A. Schulze
„Rauchfrei 2004“ – Bedingungsfaktoren eines erfolgreichen Rauchstopps 255
 "Quit and Win" 2004 in Germany – determinants for successful quitting
- M. Tiemann · W. Brehm
Qualitätsmanagement im Gesundheitssport 262
 Quality management in health sport